

NEWSLETTER by CMEL, HKU

VOL. 1, ISSUE 1 24.4.2017

We are CMEL! Welcome to the first issue of the CMEL Newsletter! This publication aims to update you on the latest news and information in the biomedical world. We will also share information about upcoming events, so stay tuned! Find out more about CMEL.

Top stories in this newsletter

"Who Owns Your Body" Conference



This two-day conference on Property Rights in Human Bodies, Tissue and Data, and on Human Organ Transplantation has successfully completed. A big 'Thank You' to our speakers and panelists. And thank you to all our conference participants for your support. Find out more.

為期兩天的「誰擁有我的身體」會議已經完滿結束, 醫學倫理與法律研究中心衷心感謝我們的演講嘉賓和小組成員的參予。 並感謝出席的朋友們對我們的支持。了**解更多**。

Related News 相關新聞:

HK urged to clarify legal issues before launching opt-out organ donation scheme

港研「預設默許」捐器官醫生: 須易退出

In the News: Case of Tang Kwai-Si



The case of Tang Kwai-si and her underage daughter's request to be a live organ donor has sparked heated debate about permissibility of minors under 18 to donate their organs. See more below:

迫切需要肝移植的媽媽引發了對未成年器官移植的熱烈討論,參見以下相關新聞:

HK teen wants a liver donor test to help dying mum

Mental Health Report



The Government released the report of the Review Committee on Mental Health this week, putting forward recommendations for the enhancement of mental health services in Hong Kong. Background about the report and the full report itself can be accessed here.

政府於這個星期公佈了精神健康檢討委員會的報告,就加強香港精神健康服務提出了一系列建議。關於報告的背景和完整報告可以在**這裡**查閱。

Next Conference - Compulsory Mental Health Treatment in Hong Kong: Which Way Forward?



CMEL cordially invite you to attend our next conference. This is a two-day conference on the escalating issue of mental health policy and human rights. Registration is now open. Find out more and registration here.

醫學倫理與法律研究中心誠摯邀請您參加我們的下一次會議。今次會議是關於精神衛生政策和人權升級問題的兩天會議。註冊現已開放。了解更多並在此註冊。

Mad World (一念無明)



Tsang Chi Wai and Jin Yanling were awarded Best Supporting Actor and Best Supporting Actress for their roles in the movie "Mad World", a film dealing with the subject of bipolar disorder and the lives of those living with persons with bipolar disorder.

曾志偉及金燕玲於'<u>一念無明</u>'電影的演出分別於香港電影金像獎獲得"最佳配角"及"最佳女配角"。這部電影以躁狂抑鬱症為主題,以及探討和反映與躁狂抑鬱症患者同居家人的生活。